
PROTOKÓŁ NR 113/2021 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 
z dnia 15 kwietnia 2021 r. 

W dniu 15 kwietnia 2021 r. o godz. 9.30 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie  rozpoczęło się 
CIIIX posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Feliks Łaszcz – przewodniczący Zarządu, 
2. Sławomir Kryger – członek Zarządu, 
3. Włodzimierz Ignasiński – członek Zarządu Powiatu, 
4. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 
5. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: zaproszeni goście, Skarbnik Powiatu i Sekretarz Powiatu wg. 
listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Starosta powitał zebranych i tym samym rozpoczął CXIII posiedzenie Zarządu stwierdzając, iż  
w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 5 członków Zarządu. 

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1.    Informacja o stanie organizacji Punktów Szczepień Masowych na terenie naszego powiatu.  

2.   Wniosek dyrektora ZDP w Czarnkowie o zwiększenie zatrudnienia i zmianę struktury organizacyjnej. 

3.  Aktualna sytuacja finansowa powiatu i perspektywy na kolejne lata – spotkanie z przedstawicielem 
firmy Propolis. 

4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń.  

5.  Sprawy różne.  
Starosta zapytał, czy ktoś z obecnych chciałby złożyć wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia? 
Zmian nie zgłoszono. 

Proponowany porządek posiedzenia został przez członków Zarządu przyjęty i stanowi załącznik nr 
2 do niniejszego protokołu.  

Ad.1 

Informacja o stanie organizacji Punktów Szczepień Masowych na terenie naszego powiatu.  

Zarząd zapoznał się z bieżącą informacją o stanie organizacji Punktów Szczepień Masowych na 
terenie naszego powiatu. Temat z ramienia Zarządu Powiatu pilotują: wicestarosta, etatowy członek 
Zarządu oraz pracownik zajmujący się zarządzaniem kryzysowym w powiecie.   

Powiat zgłosił do Wojewody Wielkopolskiego propozycję lokalizacji czterech takich punktów   
w Czarnkowie, w Trzciance, w Wieleniu oraz w Krzyżu Wlkp. Wojewoda wspólnie z Narodowym 
Funduszem Zdrowia  dokonał weryfikacji tej propozycji i zgłosił do Warszawy trzy punkty na terenie 
naszego powiatu: w Czarnkowie w sali sportowo-widowiskowej przy Szkole Podstawowej Nr 2, dla którego 
wiodącym podmiotem leczniczym będzie Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, w Trzciance 
w hali sportowo-widowiskowej przy Liceum Ogólnokształcącym, dla którego wiodącym podmiotem 
leczniczym będzie Szpital Powiatowy im. Jana Pawła II w Trzciance oraz w Krzyżu Wlkp.   
w budynku gminnym przy placu targowym na ul. Jana Pawła II, w którym szczepienia wykonywane będą 
przez zespoły szczepiące Przychodni Lekarskiej POZ lek. med. Tomasza Grzeszczuka. Obecnie Powiat 
oczekuje ostatecznej decyzji o ich akceptacji. W założeniach rządowych, szczepienia masowe w PSM miały 
ruszyć od 19 kwietnia br., ale na terenie Województwa Wielkopolskiego, po weryfikacji punktów przez 
Wojewodę i NFZ z samorządami, pierwsze pilotażowe punkty mają ruszyć po  
20 kwietnia br. i to w powiatach, gdzie jest najniższa wszczepialność, a reszta po 25 kwietnia br. Realnie, 
jeżeli będą szczepionki, wszystkie punkty powinny ruszyć w maju br. Zgodnie  



z informacją przekazaną przez NFZ, na dzień 13 kwietnia br. na terenie naszego powiatu wykonano 11.287 
szczepień jedną dawką oraz 4.026 szczepień dwiema dawkami, natomiast pozostała ludność wyznaczona 
do zaszczepienia do końca sierpnia br. wynosi jeszcze blisko 59 tys. Ponadto Wojewoda poinformował, że 
każdy powiat może wystąpić o jednorazową dotację w wysokości 5.000 zł na utworzenie jednego nowego 
Punktu Szczepień Masowych i o takie środki zamierza ubiegać się również i nasz powiat.  

Ad.2 

Wniosek dyrektora ZDP w Czarnkowie o zwiększenie zatrudnienia i zmianę struktury organizacyjnej. 

Zarząd zapoznał się z wnioskiem (zał. nr 3) dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  
w Czarnkowie o zwiększenie zatrudnienia i zmianę struktury organizacyjnej jednostki. Jak czytamy we 
wniosku, sprawa dotyczy zwiększenia wymiaru zatrudnienia o jeden etat na stanowisko robotnika 
drogowego (robotnik-dróżnik) w Obwodzie Drogowym w Czarnkowie. W Obwodzie tym zatrudnionych 
jest 3 kierowców i jeden promista. W trakcie sezonu zimowego, gdy prom nie kursuje, promista 
wspomaga prace na drogach (wycinka gałęzi, naprawa oznakowania drogowego itp.) i w ten sposób 
tworzone są dwie brygady 2-osobowe. Natomiast w okresie sezonu żeglugowego, gdy prom musi 
kursować, utworzenie takich brygad nie jest możliwe, gdyż pojedyńczy pracownik, ze względu na przepisy, 
nie może samodzielnie wykonywać prac na drodze i dlatego przypisywany jest do jednej brygady. 
Dyrektor ZDP wyjaśnia, że zwiększenie obsady o jednego pracownika spowodowałoby zwiększenie mocy 
Obwodu o jedną brygadę roboczą, a co za tym idzie, większe możliwości przerobowe w terenie. 
Zatrudnienie pracownika nastąpiłoby od połowy czerwca br.  

 Zarząd pozytywnie odniósł się do wniosku dyrektora wyrażając zgodę na zwiększenie  
o jeden etat ilości etatów w jednostce; zwiększenie nastąpić ma od połowy czerwca br. w Obwodzie 
Drogowym w Czarnkowie z zastrzeżeniem, że koszty tego zatrudnienia do końca br. pokryje jednostka   
w ramach swoich środków. W związku z tym podjęto stosowną uchwałę za podjęciem, której głosowano 
w następujący sposób:  

W obecności 5 członków Zarządu: 
- 5 głosów za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr 331/2021 została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad.3 
Aktualna sytuacja finansowa powiatu i perspektywy na kolejne lata – spotkanie z przedstawicielem firmy 
Propolis. 

Zarząd, na prośbę Skarbnika Powiatu, spotkał się z przedstawicielem firmy consultingowej 
ProPolis w sprawie bieżącej analizy finansów Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego według stanu 
wykonania za 2020 rok i w porównaniu do lat poprzednich oraz z uwzględnieniem budżetu na 2021 rok, 
według stanu na dzień 31 marca 2021 roku. 

Przedstawiciel Firmy zaprezentował, w formie prezentacji multimedialnej, zestawienie na 
przestrzeni lat 2015-2020 planowanych i wykonanych dochodów i wydatków bieżących, nadwyżki bieżącej 
i nadwyżki operacyjnej, porównanie rachunku przepływów w latach 2018-2021, dochody  
z tytułu subwencji oświatowej oraz dochody i wydatki bieżące w obszarze oświaty w latach 2013-2020, 
analizę możliwości inwestycyjnych i wiarygodności kredytowej oraz kształtowanie się wskaźnika obsługi 
zadłużenia z art. 243 ustawy o finansach publicznych w latach 2014-2035.  
Jak poinformował analityk, powiat nasz, podobnie jak i wiele innych jednostek samorządu terytorialnego, 
w minionym roku poniosły faktyczne skutki w postaci ubytku w dochodach  
z tytułu PIT, czego przyczyną był nie tylko stan epidemii na terenie kraju, ale również zmiany  
w przepisach podatkowych. W 2020 roku ubytek dochodów powiatu tylko z tytułu zmiany  
w przepisach podatkowych wyniósł blisko 763 tys. zł, a łącznie ze skutkami epidemii wyniósł ponad 1,2 
mln zł. Natomiast na 2021 rok prognozowany realny ubytek w dochodach z PIT łącznie z tytułu zmiany   
w przepisach podatkowych i z tytułu skutków epidemii szacowany jest na ok. ponad   
2,2 mln zł. Prognozy pokazują, że ubytek w PIT dla samorządów będzie trwałym ubytkiem  



w kolejnych latach. Rozliczenie wykonania budżetu powiatu za 2020 rok wskazuje, że nadwyżka bieżąca 
wynosi 6.612.459 zł, co w ocenie analityka jest najlepszym wynikiem od 2006 roku, pomimo realizacji za 
ponad 9 mln zł zadań inwestycyjnych oraz przeznaczenia ponad 3,3 mln zł na remonty. Analiza obszaru 
oświatowego wskazuje, że do 2016 roku powiat nie dopłacał do wydatków oświatowych, natomiast od 
2017 roku oświata nie bilansuje się i powiat zaczął ją dofinansowywać na poziomie 1,7 do 2,7 mln zł, czyli 
średnio ok. 2 mln zł rocznie. W posumowaniu informacji analityk podkreślił, że w naszym powiecie od 
kilku lat wolne środki operacyjne przekraczają poziom zadłużenia, co oznacza, że płynność finansowa 
powiatu i wskaźnik z art. 234 ustawy o finansach publicznych, nie są zagrożone.  

Prezentacja Firmy Propolis, w wersji papierowej, stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad.4 

Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń. 

 Zarząd przyjął protokoły z dwóch poprzednich posiedzeń, tj. z dnia 25 marca 2021 r. i z dnia 08 
kwietnia 2021 r., nie wnosząc żadnych uwag.  

Ad.5 

Sprawy różne. 
 W sprawach różnych członek Zarządu Pan Ignasiński zasygnalizował temat związany z Liceum 
Ogólnokształcącym w Czarnkowie, a mianowicie chodzi o potrzeby remontowe, zgłaszane przez 
wicedyrektora szkoły. W dniu jutrzejszym dokona oględzin budynku szkoły, aby ocenić stan koniecznych 
prac do wykonania.  

 Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 15 kwietnia 2021 r. 
zakończono. Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 22 kwietnia 2021 r. 

Protokołowała 
Małgorzata Pompała       Podpisy członków Zarządu 

Feliks Łaszcz ………………………………… 

Sławomir Kryger ………………………….. 

Włodzimierz Ignasiński ……………….. 

Waldemar Pawłowski …………..……… 

Jan Pertek ……………………………………. 

 


